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Onderwerp:  Verzoek extra subsidie Vrijwillige Hulpdienst 
 
Inleiding 
 
De Vrijwillige Hulpdienst (VHD) is ruim 45 jaar actief in gemeente Heerde. De VHD doet veel voor de 
gemeente als het gaat om signalering, verbinding en participatie. De grootste groep vrijwilligers van 
de VHD is actief bij Tafeltje Dekje. Om deze vrijwilligers te blijven behouden is het raadzaam om 
hun inzet te erkennen en te waarderen. Tegelijkertijd vraagt dit om de activiteiten te laten 
aansluiten bij waar de behoefte ligt in de samenleving voor de lange termijn.  
 
Bij de ombuigingen in 2019 is besloten om geen subsidie meer te verstrekken om de prijs van 
maaltijden laag te houden. De reden hiervoor was dat er op de markt veel alternatieven verkrijgbaar 
zijn. De toegevoegde waarde van Tafeltje Dekje zit in het contact tussen de vrijwilligers en de 
gebruikers van de maaltijden. Dit maakt dat er enkel subsidie beschikbaar is gesteld voor de 
reiskosten die vrijwilligers maken. Er zijn 80 vrijwilligers actief, en volgens het laatste jaarverslag 
van 2023, zijn 11.177 maaltijden verstrekt aan ca. 50 adressen. Dit komt neer op gemiddeld 4,3 
maaltijd per week per adres.  
 
De VHD wenst dat de bezuinigingsmaatregel wordt teruggedraaid en heeft via de Zeepkist 
ingesproken met het verzoek aan de gemeenteraad om een bijdrage van €1,- per maaltijd. Dit komt 
neer op ca. €11.000,-, bovenop de reguliere subsidie van €5.010,-. Op verzoek van de  
gemeenteraad heeft het college het verzoek van de VHD meegenomen in de afwegingen bij de 
Perspectiefnota. Wanneer de raad het advies van het college anders ziet, kan dit in de 
besluitvorming Perspectiefnota meegenomen worden. 
 
Kernboodschap 
 
Het college adviseert geen extra subsidie te verlenen aan de VHD voor Tafeltje Dekje. Om de 
volgende redenen: 
 

1. Er zijn geen nieuwe argumenten om af te wijken van het ombuigvoorstel in 2019 
Na het ombuigvoorstel in 2019 is de VHD geïnformeerd over de afbouw van de subsidie. 
Hierbij zijn met regelmaat gesprekken gevoerd tussen de gemeente en diverse bestuursleden 
van de VHD over de organisatie van Tafeltje Dekje. Het verzoek om de subsidie te verhogen 
zou volgens de VHD bijdragen aan het versterken van de signaleringsfunctie, gezien meer 
gebruikers de maaltijd laagdrempelig kunnen afnemen. Er is in 2022 een 
signaleringsonderzoek uitgevoerd door de VHD zelf, waarin naar voren kwam dat niet alleen 
de warme maaltijd maar ook signalering een belangrijk onderdeel is van de dienst. Inwoners 
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wonen langer zelfstandig thuis, signalering en verbinding met anderen is hierin nodig. 
Tafeltje Dekje wordt gezien als vorm van omzien naar elkaar. In gesprekken is aangegeven 
vanuit de gemeente dat de signaleringsfunctie erkend wordt, maar dat hier ook andere 
vormen in mogelijk zijn. De VHD heeft aangegeven voorlopig nog niet verder te willen 
verkennen waar andere opties liggen voor signalering.  
 

2. Een bijdrage voor maaltijdvoorziening past niet in huidige maatschappij 
Vanuit historisch perspectief is de VHD opgericht om vrijwillig maatschappelijke hulp te 
verlenen aan inwoners die geen beroep kunnen doen op professionele hulp, familie of 
kennissen. De dienst Tafeltje Dekje is hiervan een uitwerking. Landelijk zijn er weinig tot 
geen vergelijkbare concepten nog bekend die lijken op Tafeltje Dekje zoals in Heerde. Een 
warme hoofdmaaltijd (excl. soep/dessert) kost per 2023 € 8,10 voor een inwoner. De 
toekomstbestendigheid en voorliggende voorzieningen (andere goedkopere 
maaltijdverstrekkers, vrijwillige initiatieven en opwarmen van maaltijd vanuit Wmo of Wlz) is 
de reden voor andere gemeenten om de warme maaltijdservice aan huis niet meer te 
subsidiëren. De hoeveelheid alternatieven die er ook in Heerde zijn, zijn voor de gemeente 
reden om de dienst niet meer te subsidiëren dan dat er nu toegekend wordt. Er kan op 
meerdere manieren geborgd worden dat de inwoners voldoende ondersteund worden 
wanneer er vragen zijn rondom maaltijden.   

 
3. De VHD heeft potentie om hun taken uit te breiden waar er behoefte is 

In 2024 is er een onderzoeksrapport opgesteld door een veranderkundig adviseur, in 
opdracht van de VHD. In het rapport staan aanbevelingen om organisatie breed te 
veranderen, gericht op de toekomst. Dit om in te spelen op de vergrijzing van de actieve 
vrijwilligers en het afnemend aantal nieuwe vrijwilligers. In het rapport wordt gerefereerd 
aan de behoefte van kwetsbare inwoners op lange termijn; inwoners aan elkaar verbinden en 
praktische ondersteuning (zoals bezoek, klussendienst en vervoersdienst). Het huidige 
bestuur heeft gekozen om geen invulling te geven aan de aanbevelingen van het 
onderzoeksrapport. Het gesprek blijven voeren met het bestuur van de VHD is van belang 
om VHD toekomstbestendiger te maken en op sommige onderdelen te vernieuwen. Dit 
vraagt mogelijk in de toekomst een besluit over de hoogte van de VHD subsidie voor andere 
onderdelen dan Tafeltje Dekje.  

 
Bijlagen: 
Niet van toepassing 
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